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Spørgsmål 

Ministeren bedes opgøre antallet af virksomheder, der berøres af tredoblingen af afgiften 

på engangsemballage, samt hvor mange medarbejdere, disse virksomheder tilsammen har. 

 

Svar 

I 2019 var der 418 virksomheder registreret for at have betalt emballageafgift af enten en-

gangsservice, papir- eller plastikposer. Disse virksomheder er altså højst sandsynligt, ble-

vet berørt af tredoblingen af emballage-afgiften på engangsservice, papir- og plastikposer, 

der trådte i kraft pr. 1. januar fra og med januar 2020.  

 

De registrerede virksomheder er dog ofte kun mellemhandlere af hhv. engangsservice, pa-

pir- eller plastikposer. For eksempel er kun 280 virksomheder registreret i 2019 for at 

have betalt afgift af plastikbæreposer, selvom disse forhandles i samtlige danske super-

markeder. Dermed giver antallet af afgiftsregistrerede virksomheder ikke et retvisende bil-

lede af, hvor mange virksomheder, samt medarbejdere, der i sidste ende berøres af tre-

doblingen af afgifterne.  

 

Det kan yderligere bemærkes, at de højere afgifter sandsynligvis ikke vil øge virksomhe-

ders omkostninger, idet det formodes, at afgiftsforhøjelserne vil blive overvæltet i højere 

forbrugerpriser på engangsservice og bæreposer.  
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